
PROTOKÓŁ Nr 25/13

z posiedzenia komisji ds. Organizacyjnych Społecznych i Obywatelskich
 Rady Gminy Mielnik z dnia 20.12. 2013 r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy 
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Mieszkańcy Gminy Mielnik

Obradom Komisji przewodniczyła Pani Maria Boguszewska.

Zgłoszenia przed porządkiem obrad:
Pani  Maria  Boguszewska  –  Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  iż  
z obrad Komisji został skreślony punkt 1(1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Mielnik na
rok 2013 oraz punkt  1(2)  w sprawie zmian  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy
Mielnik na lata 2013-2020.

Pani Przewodnicząca Maria Boguszewska zgłosiła również zmianę porządku obrad:  aby
punkt 5 Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2014r. był punktem 6, zaś punkt 6 Sprawy
różne stał się punktem 5 obrad Komisji.
Radni wyrazili zgodę na wprowadzenie w/wymienionych  zmian do porządku obrad. 

Porządek obrad:

1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XXVII  sesji  Rady
Gminy:

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2014.
2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Mielnik na

lata 2014-2025
3) w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r.
4) w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2014
2. Ocena działalności promocyjnej gminy.
3. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań na podstawie

Gminnej Strategii Integracji i rozwiązywania Problemów Społecznych za 2013r.
4. Ocena stanu przygotowania do okresu zimowego.
5. Opracowanie planu pracy Komisji na 2014r.
6. Sprawy różne.

Do punktu 1(1)

Pani  Przewodnicząca  Maria  Boguszewska poprosiła  Panią  Skarbnik  Gminy  Łarysę
Kierkowicz o omówienie projektu budżetu Gminy Mielnik na rok 2014.

Pani  Skarbnik  Gminy  Łarysa  Kierkowicz nawiązując  do  najważniejszych  punktów
omówiła   szczegółowo plan uchwalenia  budżetu  Gminy Mielnik  na rok 2014 w oparciu  
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o dane z Załącznika Nr 1 do Zarządzenia Nr 264/13 oraz Załącznika Nr 2 do Zarządzenia
Nr 264/13  Wójta  Gminy  Mielnik  z  dnia  13  listopada  2013r.  Podkreśliła,  iż  corocznie  
z budżetu są udzielane dotacje dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku, Gminnej
Biblioteki  Publicznej,  Zespołu  Szkół  w  Mielniku,  Gminnego  Ośrodka  Kultury  Sportu  
i Rekreacji, Powiatu Siemiatyckiego, na ochronę dóbr kultury- głównie świątyń, na rozwój
sportu  oraz  na  przydomowe oczyszczalnie.  Nadmieniła,  iż  zaistniały  niekorzystne  zmiany
polegające  na  zmniejszeniu  subwencji  na  oświatę  i  zwiększeniu  janosikowego.  Wobec
powyższego  Zespół  Szkół  w  Mielniku  i  Gminny  Ośrodek  Kultury  Sportu  i  Rekreacji
otrzymali mniejsze środki finansowe. 

Pan Radny Kazimierz Tobota zapytał dlaczego janosikowe jest większe?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział,  iż głównym powodem zaistniałej sytuacji są duże
wpływy  podatkowe  Gminy  Mielnik.  Większe  wpływy  podatkowe  ma  jedynie  Gmina
Drohiczyn i Gmina Siemiatycze ale w tych gminach jest znacznie większa ilość mieszkańców
niż w Gminie Mielnik.  Wobec tego Gmina Mielnik korzystnie  wypada biorąc pod uwagę
dochód na jednego mieszkańca i z naszego janosikowego dopłacamy dla Siemiatycz. 

Pan Radny Sławomir Pytel  zadał pytanie ile Gmina Mielnik ma mieszkańców?

Pani  Skarbnik Gminy Łarysa Kierkowicz odpowiedziała, iż nie posiada takiej informacji.

Pan  Radny  Sławomir  Pytel  zapytał  jaki  jest  dochód  podatkowy  w  naszej  gminie  na
mieszkańca ?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, iż dochód podatkowy w naszej gminie przypadający
na jednego mieszkańca wynosi 4.900 zł co daje nam 6 miejsce w Polsce. 

Pan  Radny  Kazimierz  Tobota  zadał  pytanie  dotyczące  działu oświaty
i wychowania - jakie funkcje pełni kurs kajakarstwa? Czy istnieje potrzeba organizowania
takiego kursu?  Zrozumiałby zorganizowanie kursu tańca ludowego zwłaszcza, że w szkole
działa zespół taneczny.   Jego zdaniem organizowanie  kursu kajakarstwa jest  niezasadne,
ponieważ wiąże się  z tym zatrudnienie profesjonalnego instruktora  i stworzenie kolejnego
etatu w sytuacji gdy szukamy oszczędności. 

Pani Skarbnik Łarysa Kierkowicz odpowiedziała, że wynika to z zainteresowania dzieci.
Zgłosiło się około 30 chętnych do uczestnictwa w tego rodzaju kursie. 

Mieszkaniec Gminy Pan Krzysztof Nikitorowicz zadał pytanie kto zagwarantuje dzieciom
bezpieczeństwo  na  wodzie?  Będzie  potrzebna  zgoda  rodziców i  z  pewnością  rodzice  nie
udzielą takiej zgody.

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że  musimy  pokazać  dzieciom  jak  bezpiecznie
korzystać  z  kajaków  na  wodzie.  Mamy  wypożyczalnie  kajaków,  więc  możemy  to
wykorzystać. Niemniej przyjmuje uwagi i przekaże je Pani Dyrektor Szkoły. 

Pan Radny Maciej Mormol odniósł się do postawionego zagadnienia, iż sam pomysł nie jest
zły i należałby go dopracować i znaleźć optymalne rozwiązanie. 
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Mieszkaniec  Gminy  Pan  Krzysztof  Nikitorowicz  zadał  pytanie:  dlaczego  Pan  Wójt
zwiększył limit kredytów na 2014 rok?

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział,  że  taka sytuacja  spowodowana jest  zadłużeniami
oraz inwestycjami Gminy. 

Mieszkaniec Gminy Pan Krzysztof Nikitorowicz  nadmienił,  iż kwota zadłużenia w roku
2014 może realnie wzrosnąć o 2.000.000 zł.  w porównaniu do roku bieżącego. W dalszej
wypowiedzi  nawiązał  do  dowozu  dzieci  do  szkoły,  którego  koszt  miał  być  mniejszy.  
W rzeczywistości zaś jest drożej w porównaniu do lat ubiegłych. W roku 2012 koszt dowozu
uczniów do szkoły wyniósł 112.000 zł, zaś w 2014 r. planowane jest wydanie na ten cel aż
300.000 zł.

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, iż Pan Nikitorowicz wziął pod uwagę jedynie koszty
bezpośrednie,  które  wiążą  się  z  tym  przedsięwzięciem.  Nie  uwzględnił  zapewne  takich
kosztów chociażby jak koszty związane z remontem autobusów, które są na naszym stanie. 

Pani  Skarbnik  Łarysa  Kierkowicz  zwróciła  uwagę,  iż  wcześniej  to  zadanie  było
realizowane przez szkołę, koszty wiązały się z zakupem paliwa i zatrudnieniem kierowcy,
przeprowadzeniem remontów, przeglądami technicznymi autobusów szkolnych. 

Pan Wójt Adam Tobota dodał, iż Gmina ma rozstrzygnięty przetarg, usługi są świadczone
przez  PKS,  pomijane  są  koszty  zatrudnienia  kierowcy.   Jednocześnie  na  to  zagadnienie
musimy  spojrzeć  w  nieco  szerszej  perspektywie  i  wziąć  pod  uwagę  chociażby  potrzeby
społeczne, a mianowicie dowozy mieszkańców gminy w okresie letnim, świątecznym i ferii
zimowych.

Mieszkaniec Gminy Pan Krzysztof  Nikitorowicz stwierdził,  iż niewiele  osób korzysta  
z tych przejazdów.

Pan Wójt  Adam Toba  odpowiedział,  że  należałoby to  powiedzieć  mieszkańcom,  którzy
korzystają z usług przewozowych.  

Pan Radny Sławomir Pytel zadał pytanie odnośnie kredytu dla gminy.

Pani Skarbnik Łarysa Kierkowicz odpowiedziała, że Gmina może zaciągać kredyty jedynie
na  inwestycje,  nie  może  zaciągać  kredytów  na  zadłużenie.  Deficyt  budżetu  
w  wysokości  4.300.000  zł  zostanie  pokryty  przychodami  pochodzącymi  z  zaciąganych
kredytów w kwocie w kwocie 4.300.000 zł.

Mieszkaniec Gminy Pan Krzysztof Nikitorowicz  zapytał z czego wynika wzrost kosztów
na oświatę i wychowanie? 

Pan  Wójt  Adam  Toba  odpowiedział,  że  związane  jest  to  ze  zmniejszeniem  dotacji  na
oświatę.

Pan Radny Stanisław Drozdowski  zapytał na czym będzie polegała rewitalizacja centrum
miejscowości Mielnik i Radziwiłłówka?
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Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że Gmina  Mielnik przystąpiła do udziału w projekcie
realizowanym w ramach działania  413- ,,Wdrażanie lokalnych strategii  rozwoju” objętych
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata  2007-2013, które odpowiadają warunkom
przyznania pomocy w ramach  działania ,,Odnowa i rozwój wsi pn.:,, Rewitalizacja centrum
miejscowości  Mielnik  i  Radziwiłłówka”.  Pan  Wójt  Adam  Tobota  dodał,  iż  
w  zakres  projektu  wchodzić  będzie  między  innymi:  rewitalizacja  przestrzeni  parkowej
znajdującej się w centrum Mielnika, w tym wymiana zniszczonych elementów wyposażenia
tego terenu. Część projektu obejmuje również tereny sąsiadujące z parkiem, takie jak teren
przy  Ośrodku  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej,  obszar  zlokalizowany  przy  Cerkwi  oraz  ulicy
Królewskiej.  Park  w  Mielniku  dzięki  uporządkowaniu  przestrzeni  zielonej  i  zadbaniu  
o  ścieżki  dla  pieszych  oraz  dzięki  nasadzeniu  roślin  wieloletnich,  stanie  się  miejscem
przyjaznym dla mieszkańców i turystów. Planowane jest wyposażenie przestrzeni parkowej w
trzy stoiska do gier (szachy planszowe), wymianę ławek, donic na kwiaty, koszy na śmieci
oraz  ogrodzenie  ciągu  pieszego.  Odnowę  i  remont  przejdzie  również  kamień  i  tablica
pamiątkowa. Natomiast w Radziwiłłówce planowane jest wybudowanie altany.  

Pani  Przewodnicząca  Komisji  Maria  Boguszewska  nawiązała  do  działu  oświata.
Planowane jest  sfinansowanie studiów podyplomowych  dla dwóch nauczycieli  o kierunku
język  polski  i  matematyka.  Nie  widzę  potrzeby  kształcenia  kolejnego  polonisty  
i  matematyka  zwłaszcza,  że obecnie  w Zespole  Szkół  pracuje trzech polonistów i  dwóch
matematyków. 

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że nauczyciel jest również człowiekiem, ma rodzinę,
dzieci, ma prawo zachorować, więc musimy \ mieć zastępstwo. Musimy również dążyć do
tego, aby nauczyciele mieli ukończone studia podyplomowe na kilku kierunkach.

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał czyje to jest zadanie?

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że zadanie powinno być przedłożone nauczycielowi.

Pani Przewodnicząca Komisji  Maria Boguszewska zapytała, dlaczego taka sytuacja ma
miejsce,  iż z jednej  strony zwalnia  się  nauczyciela  z powodu oszczędności,  zaś z drugiej
strony planowane są wydatki na kształcenie nauczycieli na studiach podyplomowych?

Pan Radny Kazimierz Tobota dodał, że na dzień dzisiejszy mamy w naszej szkole trzech
polonistów i kształcimy czwartego.

Pan Radny Zbigniew Jonio  stwierdził,  iż  nie  możemy sobie pozwolić  na takie  wydatki.
Jeśli nauczyciel zamierza się kształcić to powinien to zrobić za własne środki finansowe. 

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, iż przedyskutuje to z Panią Dyrektor Szkoły, weźmie
pod uwagę i wówczas mogą być wniesione poprawki. 

Pan  Krzysztof  Nikitorowicz  zapytał  czy  w  kwocie  350.000zł,  którą  przeznaczono  na
budowę  chaty  edukacyjnej  w  Maćkowiczach  mieści  się  również  koszt  budowy  muru
oporowego?  Wydał  Pan Panie  Wójcie  Zarządzenie  na  budowę chaty  edukacyjnej  i  muru
oporowego.
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Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, iż nie ma mowy o budowie muru oporowego na całej
długości, a jedynie chodzi o kwestie nasypu. Mur oporowy powstanie jedynie na długości
zjazdu z drogi powiatowej. 

Pan Krzysztof Nikitorowicz zadał pytanie co ze słonecznymi dachami dla Gminy Mielnik?
Obiecał Pan, że będą a ich nie ma i chyba już nie będzie.

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, iż jesteśmy na szóstym miejscu na liście rezerwowej.
26 gmin przystąpiło do projektu, 19 gmin podpisało już umowę. Była jedna lista projektów,
którym przyznano dofinansowanie w I etapie. 

Pan Radny Zbigniew Jonio zapytał dlaczego mało pieniędzy przeznacza się na drogi, które
obecnie  po  budowie  kanalizacji  znajdują  się  w  opłakanym  stanie.  Należałoby  również
zauważyć w jakim stanie znajduje się park w centrum Mielnika, który jest naszą wizytówką.
Należałoby to w tym budżecie zauważyć i wykonać. 

Pan Wójt Adam Toba  odpowiedział, iż na ile nam środków wystarcza tyle wykonujemy,
zwłaszcza, iż  główne drogi są to drogi powiatowe, a drogi boczne należą do gminy. 

Pani  Przewodnicząca  Komisji  Maria  Boguszewska  poruszyła  temat  promocji  gminy.  
W roku 2013 na promocję przeznaczono 101.000zł. Na realizację zadania promocja gminy
poprzez  sport   zawodowy-  20.632,20 (umowa z kajakarzem Panem Twardowskim),  która
została  rozwiązana  30.08.2013r.  Dalej  opracowanie  koncepcji  –  działalność  promocyjna
Trylogii wydano ok. 17.500zł, inne pozostałe koszty związane z promocją Trylogii. Na wyżej
wymienione zadania wydano około 40.000zł. Ponieważ w roku 2014 nie będą realizowane
zadania promocyjne Trylogii- Parku Historycznego, należy ograniczyć środki finansowe na
zadania  promocyjne  do  kwoty  50.000zł  –  koszty  uczestnictwa  w  targach  turystycznych,
promocji   imprez,  wydanie  map  turystycznych,  kalendarza  na  rok  2015  oraz  innych
publikacji.  Kwotę  50.000zł  należy przeznaczyć  na rewitalizację  parku i  na naprawę ulicy
Miodowej, w tym na park 40.000zł i 10.000zł na ulicę Miodową.

Pan  Radny  Zbigniew  Jonio  zapytał,  czy  ulica  Miodowa  jest  taka  ważna?  Czy  jest
ważniejsza niż ulica prowadząca do Usześcia?

Pan Wójt  Adam Toba  odpowiedział,  że  naprawa  ulicy  Duboisa  nastąpi  ze  środków na
kanalizację.  Wiemy,  że  nie  wszystkie  odcinki  kanalizacji  zostały  już  odebrane   
a odtworzenie właśnie niektórych dróg nastąpi w ramach środków na kanalizację. 

Pani Przewodnicząca Komisji  Maria Boguszewska  poprosiła o wskazanie konkretnych
napraw na ulicy Miodowej. 

Pan  Radny  Kazimierz  Tobota  odpowiedział,  iż  na  ulicę  Miodową  nie  trzeba  dużych
nakładów, należy jedynie usunąć z pobocza  wystające kamienie oraz ciarka w pasie jezdni.
Wówczas ulica miałaby jakiś wygląd.

Pan Radny Zbigniew Jonio stwierdził,  iż na wykoszenie trawy z poboczy ulicy nie trzeba
aż 10.000zł. 
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Pan Radny Kazimierz Tobota  odpowiedział, iż rzeczywiście na pokrycie kosztów koszenia
trawy jest to za duża kwota, ale w niej miałoby się zawierać również czyszczenie ciarka  
i usunięcie kamieni z boku drogi. 

Pani Przewodnicząca Komisji  Maria Boguszewska  poruszyła ponownie sprawę środków
finansowych przeznaczanych na promocję gminy.  Imprezy cykliczne,  które odbywają się  
w naszej Gminie realizują zadania promocyjne. Gminny Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji
na  swoją  działalność  statutową  powinien  zadbać  o  pozyskanie  środków  finansowych  
z zewnątrz. 

Pani  Radna  Olga  Pogrebniak  odpowiedziała,  że  takie  projekty  na  uzyskanie  środków
zewnętrznych są już przygotowywane. 

Pan  Radny  Zbigniew  Jonio  zapytał  o  połączenia  chodników  w  niektórych  miejscach
Mielnika.

Pan Wójt  Adam Toba  odpowiedział,  że  będzie  się  to  odbywać  podczas  naprawy dróg  
w okresie wiosennym.

Pan  Radny  Zbigniew  Jonio  zapytał,  dlaczego  jest  montowane  oświetlenie  świąteczne
jedynie w centrum, a nie na całości wzdłuż ulicy Brzeskiej?

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że będzie to miało miejsce w przyszłych latach.

Pan Radny Zbigniew Jonio  stwierdził, iż oświetlenie świąteczne można byłoby wydłużyć
poprzez umieszczenie ozdób co drugi, trzeci słup.

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że wówczas nie byłoby takiego efektu. Nadmienił, iż
co roku oświetlenie świąteczne jest bogatsze, np. w tym roku został zakupiony świąteczny
renifer, który zostanie ustawiony w parku. 

Pan Radny Sławomir Pytel  dodał, że w Kudeliczach od dłuższego czasu jest nieświecąca
lampa. 

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że w dniu dzisiejszym udało się ściągnąć elektryków
 i lampa zostanie naprawiona. 

Pan  Radny  Stanisław  Drozdowski  –  zgłaszałem  wcześniej  podcięcie  drzew,  co  w  tej
sprawie wiadomo?

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że to zadanie zostało uwzględnione. 

Pani Przewodnicząca Komisji  Maria Boguszewska  zadała pytanie dlaczego przy drodze
Nr 5966 prowadzona jest wycinka drzew?

Pan Wójt Adam Toba odpowiedział, że drzewa stanowiły zagrożenie dla zabudowań Pana
Terpiała.  Ponadto  woda  podmywa  mur  cmentarny  i  wycinkę  drzew  potraktowano  jako
przygotowanie do naprawy drogi. 
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Pan Nikitorowicz skierował pytanie do Pana Wójta: dlaczego Pan Wójt planuje ciągnąć 200
metrów kanalizacji tylko dla jednego gospodarstwa. Czy nie byłoby bardziej zasadne ciągnąć
ją np. ulicą Wajkowską lub dalej ulicą Zamiejską?

Pan  Wójt  Adam  Toba  odpowiedział,  że  wszystkie  przyłączenia,  które  zostały
doprojektowane  wykonano  na  wniosek  zainteresowanych  osób.  A  działka  o  której  Pan
Nikitorowicz wspomniał jest przeznaczona pod zabudowę. 

Komisje Rady 7 głosami za (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie projektu budżetu Gminy Mielnik na 2014r.

(w zał. na str..……prot.)

Do punktu 1(2)

Pani  Przewodnicząca  Komisji   Maria  Boguszewska  poprosiła  o  wyjaśnienia  dotyczące
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Mielnik na lata 2014-2025 Panią Skarbnik Łarysę
Kierkowicz.

Pani Skarbnik Łarysa Kierkowicz wyjaśniła: iż Wieloletnia Prognoza Finansowa gminy na
lata 2014-2025 opracowana została na podstawie wykonania budżetu gminy na lata 2011-
2012, przewidywanego wykonania budżetu za rok 2013 oraz założeń do uchwały budżetowej
na 2014 rok. Planowany do zaciągnięcia  w 2014 roku kredyt  bankowy w ogólnej kwocie
5.192.000zł, spłacany będzie dopiero od 2016 do 2025 następująco: w latach: 2016-2012  po
200.000zł rocznie,  w latach  2021-2024 po 840.000 zł rocznie,  w roku 2025- 832.000zł.  
W  2015  roku  zostanie  spłacona  pożyczka  długoterminowa,  zaciągnięta  na  budowę
oczyszczalni  ścieków  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Wodnej w Białymstoku.  Planowane  dochody, wydatki, stan zadłużenia Gminy, spłaty rat
kapitałowych, wydatki na obsługę długu w poszczególnych latach prognozy znajdą Państwo
w załączniku tabelarycznym do Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska zapytała, czy prawo finansowe zezwala
na spłatę kredytów ze środków własnych?

Pani  Skarbnik  Łarysa  Kierkowicz  odpowiedziała,  że  tak  oczywiście  możemy  to  robić.
Wolne środki będą już w I kwartale i wtedy dokonamy zmian.

Pan Radny Kazimierz  Tobota zaproponował  aby zwiększyć  sprzedaż  majątku  własnego
Gminy.

Pan  Wójt  Adam Toba  odpowiedział,  iż  na  ten  moment  powinniśmy  bardziej  kupować
nieruchomości niż ich się pozbywać. 

Komisje Rady 7 głosami za (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2014-2025.

(w zał. na str........prot.)
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Do punktu 1(3)

Pani  Przewodnicząca  Komisji  Maria  Boguszewska  poprosiła  o  zabranie  głosu  Panią
Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Panią  Halinę  Mirowską  w  sprawie
naświetlenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii na 2014r.

Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska na wstępie nadmieniła, iż jest to zadanie własne
Gminy.  Program  ten  jest  uchwalany  co  roku,  a  jego  głównym  celem  jest  zwiększenie
dostępności  pomocy  terapeutycznej  dla  osób  uzależnionych  i  osób  zagrożonych
uzależnieniem  od  alkoholu  i  narkotyków,  udzielanie  rodzinom,  w  których  występują
problemy alkoholowe i narkomanii pomocy  psychospołecznej i prawnej, a w szczególności
ochrony  przed  przemocą  w  rodzinie,   prowadzenie   profilaktycznej  działalności
informacyjnej  i  edukacyjnej  w  zakresie  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  
i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie
zajęć  sportowych,  a  także  działań  na  rzecz  dożywiania  dzieci  uczestniczących  
w  pozalekcyjnych   programach  opiekuńczo-wychowawczych  i  socjoterapeutycznych,
wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służącej rozwiązywaniu
problemów alkoholowych i narkomanii, podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem
przepisów  określonych  w  art.  13  i  15  ustawy  oraz  występowanie  przed  sądem  
w charakterze oskarżyciela publicznego. 

Pan  Radny  Stanisław  Drozdowski  zapytał,  czy  w  naszej  gminie  istnieje  problem
narkomanii?

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  odpowiedziała,  iż  z  pewnością  ten  problem
istnieje, ale jest głęboko ukryty i na ten temat nie posiadamy wiedzy. 

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał,  czy były podejmowane działania w celu zauważenia
problemu?

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  odpowiedziała,  że  został  powołany  punkt
konsultacyjny w którym porad udziela pani psycholog.

Pan Wójt Adam Tobota dodał, iż w punkcie  konsultacyjnym udzielono ponad 300 porad.
Nie  można  tej  liczby  utożsamiać  z  liczbą  osób,  ponieważ  niektóre  osoby  z  tych  porad
korzystały kilkakrotnie. 

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał, o grupy wsparcia.

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  odpowiedziała,  że  grupy  wsparcia  są  bardzo
dobre, jednakże u nas się nie sprawdzą, ponieważ mamy za małe środowisko, a w takich
grupach potrzebny jest Lider. Osoby potrzebujące pomocy specjalistycznej kierowane są do
Siemiatycz, ewentualnie do Choroszczy. 

Pan  Wójt  Adam  Tobota dodał,  iż  osoby  uzależnione  chętniej  korzystają  
z  pomocy,  której  udzielają  ośrodki  w  Siemiatyczach,  ponieważ  w  małym  środowisku
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problemy te szybciutko wychodzą na światło dzienne a osoby, których dotknęły te problemy
chciałyby pozostać anonimowe. 

Pan  Radny  Kazimierz  Tobota,  podkreślił,  że  jednak  nie  zawsze  osoby  potrzebujące
wsparcia i pomocy wyspecjalizowanych jednostek ją otrzymują.

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  podkreśliła  po  raz  kolejny znaczenie  grup
wsparcia, gdyż największa siła jest w grupie. 

Pan  Radny  Kazimierz  Tobota dodał,  iż  niejednokrotnie  rozmawiał  z  osobami
uzależnionymi od alkoholu, osoby takie zdają sobie sprawę z problemu, wiedzą, że jest to złe
ale nie są w stanie zerwać z nałogiem. 

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  na  podsumowanie  wniosku  dodała,  iż  każdy
człowiek  jest  inny,  na  każdego  człowieka  alkohol  inaczej  wpływa,  pomagając  osobom
uzależnionym od alkoholu należy podchodzić w indywidualny sposób. 

Komisje Rady 7 głosami za  (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych i Narkomanii na 2014 rok.

(w zał. na str          .prot.)

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska  zaproponowała, aby bezpośrednio po
głosowaniu  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2014 rok Pani Halina Mirowska omówiła 3 punkt
dotyczący  Informacji  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  o  realizacji  zadań   na
Podstawie Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania  Problemów Społecznych za 2013r. 
Nikt z Radnych nie wniósł sprzeciwu.

Do punktu 3

Pani  Radna  Olga  Pogrebniak  nadmieniła,  iż  dwie  osoby  potrzebujące  pomocy  zostały
skierowane do Radziwiłłówki.

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  odpowiedziała,  iż  rzeczywiście  dwie  osoby
zostały skierowane, jednakże jedna osoba nie weszła do domu, druga zaś po pierwszym dniu
pobytu uciekła. Osoby te bardzo często odrzucają naszą pomoc.

Pani Radna Olga Pogrebniak zapytała ile w Stowarzyszeniu Pomocy Bliźniemu ,,Purmia”
jest osób?

Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska odpowiedziała, iż na dzień dzisiejszy jest około 
7 osób. 
Pan  Radny  Sławomir  Pytel  poprosił  o  przybliżenie  wiedzy  na  temat  Stowarzyszenia
Pomocy Bliźniemu ,,Purmia”.

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  odpowiedziała,  że  siedzibę  główną
Stowarzyszenie  Pomocy  Bliźniemu  ,,Purmia”  ma   w  Żerczycach,  a  zarejestrowane  jest  
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w  Łodzi.  Działa  niezależnie  od  gminy  i  my  jako  gmina  nie  mamy  nadzoru  nad
Stowarzyszeniem.  Taki nadzór posiada Starostwo Powiatowe w Siemiatyczach. 
Pan Radny Sławomir Pytel zapytał, czy jest obowiązkowy zakres meldunkowy dla osób ze
Stowarzyszenia? 

Pani  Kierownik  GOPS Halina  Mirowska  odpowiedziała,  że  w  większości  są  to  osoby
bezdomne i zasadą  jest udzielanie dla nich pomocy, a nie prowadzenie meldunku. 

Pan  Wójt  Adam  Tobota  dodał,  iż  próbujemy  rozwiązać  ten  problem,  
a  ponieważ  jest  to  teren  przygraniczny  Straż  Graniczna  będzie  miała  to  zagadnienie  na
uwadze. 

Pan  Radny  Sławomir  Pytel  zauważył,  że  jako  Gmina  powinniśmy  mieć  na  ten  temat
większą wiedzę. 

Pani Radna Olga Pogrebniak  dodała,  że są to  osoby z różną przeszłością  i  mieszkańcy
obawiają się o swoje bezpieczeństwo.

Pan Wójt Adam Tobota zapytał, czy jest osoba nadzorująca nad tymi osobami?

Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska odpowiedziała,  że jest osoba odpowiedzialna  za
nadzór. Mieliśmy nadzieję,  że  będzie to miejsce dla matek z dziećmi zagrożonych przemocą,
niestety tak się nie stało.

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał czy były zgłaszane problemy?

Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska odpowiedziała, że nikt nie zgłaszał problemów. 

Pani Radna Olga Pogrebniak-  wiem, że przebywała tam kobieta z dwójką dzieci, co się  
z nią stało?

Pani  Kierownik GOPS Halina  Mirowska  odpowiedziała,  że  w  ocenie  GOPS-  kobieta  
z dwójką dzieci nie mogła przebywać w miejscu, gdzie przebywają mężczyźni, wobec czego
Gmina opłaciła podróż do ośrodka dla matek z dziećmi. 

Pan Radny Maciej Mormol zapytał czy w Purmii występuje problem alkoholu?

Pani Kierownik GOPS Halina Mirowska odpowiedziała, że absolutnie nie ma tam takiego
problemu.  Niejednokrotnie  była  tam z wizytą,  panuje w tym domu porządek, jest czysto  
i bardzo schludnie. Osoby tam przebywające mają dobre warunki. 

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska  zadała pytanie,  czy Gmina zapewnia
opiekę medyczną dla osób przebywających w Purmii?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, że nie

Pani  Kierownik  GOPS  Halina  Mirowska  dodała,  że  jeśli  są  to  osoby  bezdomne  
i przebywają na naszym terenie to musimy im pomóc. 
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Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej  o  realizacji  zadań  na  podstawie  Gminnej  Strategii  Integracji  i  rozwiązywania
Problemów Społecznych za 2013r.

(w zał. na str        prot.)
Do punktu 1(4)

Pani  Przewodnicząca  Komisji  Maria  Boguszewska  stwierdziła,  że  jej  zdaniem  przy
realizacji  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  przy  zapobieganiu
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2014 bardzo ważne jest zwiększenie
środków finansowych. 

Pani Radna Olga Pogrebniak nie podzieliła zdania swojej przedmówczyni i stwierdziła, iż
najważniejsza jest sterylizacja zwierząt. 

Pan Wójt Adam Tobota dodał, iż dla nas jako Gminy jest ważne, że za naszym przykładem
poszły jeszcze trzy gminy. 

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska  dodała,  iż powinno w naszej gminie
powstać schronisko dla zwierząt, zwierzęta bezdomne powinny być odławiane, poddawane
sterylizacji i  być objęte opieką weterynaryjną. 

Pan  Radny  Zbigniew  Jonio  zadał  pytanie  ile  było  przeznaczonych  z  budżetu  Gminy
pieniędzy na opiekę nad zwierzętami?

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział,  że na ten cel było  przeznaczone 12 000 zł.,  zaś  
w roku 2014 będzie to kwota 20 000zł.

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska  dodała,  że należy zwrócić uwagę na
problem podrzucania psów przez właścicieli.

Pani Radna Olga Pogrebniak – jeśli już jesteśmy przy temacie zwierząt to należy również
zwrócić uwagę  na  zagrożenie, które stwarzają dla ludzi. Chodzi oczywiście głównie o psy
zarówno te bezdomne, jak i te, które mają właścicieli ale biegające luzem. Czy w tej sytuacji
można coś zrobić? 

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział,  że w sytuacji  gdy pies ma właściciela lecz biega
luzem i  stwarza  zagrożenie  dla  ludzi  najlepiej  jest  zgłoszenie  tego  problemu  na  policję.
Dzielnicowy  odbędzie  rozmowę  z  właścicielem  zwierzęcia  i  taka  rozmowa  powinna
przynieść zamierzony efekt. 

Komisje Rady 7 głosami za  (jednogłośnie) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2014.

(w zał. na str        .prot.)
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Do punktu 2

Pan Wójt Adam Tobota  słowem wstępu nadmienił, iż wszystkie aspekty promocji gminy
zostały ujęte, materiał w tej kwestii jest dość wyczerpujący i radni mogli się z nim wcześniej
zapoznać. 

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska zapytała o statystykę ilości odwiedzin
 i dlaczego statystyka została ujęta  jedynie  za  2012 i 2013 r. ?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, że statystyka jest znana jedynie od 2012r., albowiem
od tego roku jest prowadzona. Wśród odwiedzających naszą gminę są na pewno ujęte osoby,
które odwiedziły punkt informacyjny mieszczący się w Ośrodku Dziejów Ziemi Mielnickiej.

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał w jaki sposób jest ona prowadzona?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, że jest prowadzony zeszyt odwiedzin, dokonywane
są wpisy ilościowe, nie dokonuje się wpisów  personalizacyjnych chyba, że osoby wpisują się
do kroniki.

Pani  Przewodnicząca  Komisji  Maria  Boguszewska  zapytała  o  środki  pieniężne  ze
sprzedaży biletów.

Pan Wójt  Adam Tobota  odpowiedział,  że  na  Sesję  Rady Gminy  postara  się  mieć  taką
wiedzę.  Dodał,  że  punkt   informacji  turystycznej  powstanie  prawdopodobnie  również  
w Niemirowie. 

Pan Radny Sławomir Pytel zapytał o ilość wejść na infokioski. 

Pan Wójt  Adam Tobota  odpowiedział,  że  na  Sesję  Rady Gminy  postara  się  mieć  taką
wiedzę.

Pani  Radna  Olga  Pogrebniak  zapytała  o  możliwość zwiększenia  ilości punktów
Internetowych w Radziwiłłówce.

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział, że 19.12.2013r. spotkał się z firmą, która wygrała
przetarg.  Firma  ta  będzie  stawiała  swoje  stacje  przekaźnikowe,  a  przekaz  internetowy
odbywać się będzie drogą radiową i z dużą dozą prawdopodobieństwa w ten sposób zwiększy
się ilość punktów.

Komisja Rady przyjęła do wiadomości informację o działalności promocji gminy.
(w zał. na str……..prot.)

Do punktu 4

Pan Radny Kazimierz Tobota zapytał, czy odśnieżanie ulic odbywa się według określonych
kategorii i jakie są brane warunki przy ich ustalaniu?
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Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział,  że wszystkie  nasze drogi gminne są traktowane  
w jednakowy sposób. Wg ustawy drogi powiatowe są odśnieżane w pierwszej kolejności, zaś
drogi określane jako gminne mogą być nieprzejezdne do trzech dni. 

Pan  Radny  Stanisław  Drozdowski zapytał  w  jakiej  kolejności  są  odśnieżane  ścieżki
rowerowe do Wajkowa i Sutna?

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, że takie drogi są odśnieżane w trzeciej kategorii. 

Pan Radny Sławomir Pytel nadmienił, że w miejscowości Kudelicze jest działka, do której
w okresie zimowym przy dużych opadach śniegu dojazd jest wręcz niemożliwy. 

Pan Wójt Adam Tobota poprosił o przygotowanie wniosku na Sesję Rady Gminy aby móc
ten  problem poddać  dyskusji.  Dodał  również  iż  droga  np.  w  stronę  Grabarki  jest  drogą
wojewódzką i Gmina jej nie będzie odśnieżała. Bywają takie duże opady śniegu, oraz takie
miejsca newralgiczne, że sprzęt, który jest w naszym posiadaniu z taką sytuacją nie poradzi. 

Pan Radny Kazimierz Tobota zapytał o ilość kierowców zatrudnionych w OSP Mielnik?

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział, że zatrudnionych jest trzech kierowców na ½ etatu. 

Pan  Radny  Maciej  Mormol  zapytał  co  się  stanie  z  pieniędzmi,  które  uzyskamy  ze
sprzedaży śmieciarki?

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że pieniądze  uzyskane  ze  sprzedaży  śmieciarki
wpłyną do budżetu. 

Pan Radny Sławomir Pytel co się stanie z pracownikami z Gospodarki Komunalnej?

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że  trzech  pracowników  znajdzie  zatrudnienie  
w  Przedsiębiorstwie  Usług  Komunalnych  Hajnówka,  zaś  trzech  kolejnych  pracowników  
w krótkim czasie (1,5 roku) nabędzie już uprawnienia emerytalne, wiec nie ma powodu do
niepokoju, gdyż nie przewiduje się zwolnień.

Pani  Radna  Olga  Pogrebniak  wróciła  do  tematu  odśnieżania  i  powiedziała,  że  
w Radziwiłłówce są przynajmniej trzy posesje, które potrzebują pomocy przy odśnieżaniu. 

Pan Wójt Adam Tobota odpowiedział, że problem odśnieżania przy tych posesjach przekaże
do wykazu. 

Pani  Radna  Olga  Pogrebniak  zwróciła  uwagę,  że  wciąż  istnieje  problem  odśnieżania
chodników przy posesjach, nie wszyscy właściciele wywiązują się z tego obowiązku.

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że  nie  możemy  egzekwować  od  właścicieli
odśnieżania chodników, ponieważ w większości są to drogi powiatowe. 

Pani Przewodnicząca Komisji Maria Boguszewska przypomniała Radnym, iż mają ocenić
stan przygotowania do okresu zimowego, zaproponowała ocenę dobrą. 
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Radni nie wnieśli do tej oceny sprzeciwu. 
(w zał. na str……..prot.)

Do punktu 5

Komisja opracowała następujący plan pracy na 2014r.

Plan pracy
Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich

Rady Gminy Mielnik na 2014 r.

1) Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy-cały rok
2) Sprawy różne cały rok

I Kwartał 2014 r.

1. Opiniowanie planów pracy samorządowych instytucji kultury na 2014 r.
2. Sprawozdanie z realizacji zadań samorządowych instytucji kultury za 2013 r.

II Kwartał 2014 r.

1. Opiniowanie  założeń  organizacyjnych  placówek  oświatowych  na  rok  szkolny
2014/2015.

2. Informacja wójta na temat zapewnienia bezpieczeństwa na okres letni.

III Kwartał 2014r.

1. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok szk. 2013/2014.

IV Kwartał 2014r.

1. Informacja o stanie i ochronie środowiska na terenie gminy Mielnik
2. Opracowanie planu pracy Komisji na 2015r.

Tematyka posiedzeń będzie poszerzona o tematy wymagające pilnego rozpatrzenia.

Do punktu 6

Pan Radny Sławomir Pytel  zapytał,  czy mieszkańcy uzyskają informację jak segregować
śmieci?

Pan Wójt  Adam Tobota  odpowiedział,  że  wszyscy mieszkańcy uzyskają  harmonogramy
oraz  dodatkowe informacje  na  ten  temat.  Ukazały  się  one  już  między  innymi  w nowym
Informatorze. 

Pan Radny Maciej Mormol nadmienił, iż na własnym przykładzie przekonał się, że śmieci
segregowane odbierane są za rzadko i czy tej sytuacji nie można byłoby zmienić?
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Pan  Radny  Kazimierz  Tobota  odpowiedział,  że  nie.  My  sami  to  ustaliliśmy  
i teraz nie możemy tego zmienić. 

Pan Radny Stanisław Drozdowski  zapytał,  gdzie będzie odbywał się targ, jeśli  Gminna
Spółdzielnia ,,Samopomoc Chłopska” sprzeda plac?

Pan Wójt Adam Tobota  odpowiedział,  że w takiej  sytuacji targ zostanie przeniesiony na
Plac Kościuszki.
Pan  Radny  Zbigniew  Jonio wniósł  postulat  o  zakup  3-4  przenośnych  toalet  
i umieszczenie ich w 3-4  punktach Mielnika.

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że  nie  wystarczy  takie  toalety  postawić  należy
również je opróżniać i dbać o ich czystość. 

Pan Radny Kazimierz Tobota poprosił o naświetlenie sprawy odwiertu.

Pan  Wójt  Adam  Tobota  odpowiedział,  że  odwiertem  mogą  zajmować  się  instytucje
samorządowe, które mają służby geologiczne.  Najbliższą nam instytucją w tej kwestii jest
Powiat, my zaś pozostajemy właścicielem odwiertu i posiadamy dokumenty. Został złożony
projekt na 12 000 000zł. W tym czasie zmienił się Minister Środowiska i na nowo musimy
podjąć rozmowy w Warszawie. Szanse są duże ale nie można niczego z góry przesądzać. 

Pan Radny Kazimierz Tobota –  jeśli Minister Środowiska wyrazi zgodę, to czy w takiej
sytuacji wykonanie jednego otworu będzie wystarczające?

Pan Wójt  Adam Tobota  odpowiedział,  że  nasza  dokumentacja  jest  pełna  i  nie  musimy
wykonywać  dwóch odwiertów.  Od 1 stycznia  również  gminy mogą przygotowywać takie
projekty i my taki projekt przygotowaliśmy.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokółowała                                                                                      Przewodnicząca obrad

Wiesława Koźluk                                                                                  Maria Boguszewska


